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Szanowny Pan

BufmisEz Czechowic -Dńedńc

Interpelacia

W sprawie pomocy dla film prowadzących dziatalność gospodarczą nt terenic
gminy Czechowice-Dziedzice w zwiąĄu ze stratami powstałymi na wskutek epidernii
koronawiruse.

Od 13 marca tego roku w cał}.m kraju obowiąguje stan zagrożrlńa
epidemiologlcznego. W związku ztymna obywateli Polski nałożono §zeręg obowiąz,ków i
ograniczsĄ ktore z jednej strony stanowią uciążliwość, z drugiej zaś ą bezwLględnie
koniecane dla zahalrrowania rozwoju epidemii. Poza wyrrrianem zdrowotnym i społecmlm
obecny stan będzie mieć także ogromny \łrpływ na wymiar gospodarczy naszego k ajrĄ c.o 7a

tym idzie, naszego regionu" a w konsekwencji także naszej gpiny. Nie trueba tłumaczyĆ, jak
ważmadlautzymania dobĘ kondycji naszego społeczenstwajest stabilność finansowa
pruedsiębiorstw działająpych na terenie Czechorric-Dziedzic. Dlatego t€ż Rąd Polski podjął
szeĘg działań osłonowycĘ którę ostatecmie wyceniono na kwotę 2l2.miliardów ź. Nie
zdejmuje ts zwładznaszego miasta jednak obowiązku włączenia się w działania mogą§e

wspomoc przedsiębiorców. Sąd wniosek Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości
do pana bwmisrza o podjęcie naĘpujących inicjatyw:

1. Wprowadzenie rcdukcji, moż:liwości rozłoż:enia na dogodne raĘ, a w szczególnie
dramaĘcznych przypadkach tal<żę całkowite zwolnienie z oTynszal w czasie
trwania zagroż-eńaepidemiologicznego za najem lokali uĄńkowych stanowiących
własność gminy, g&ję prowadzona jest działalność gospodarcza

2. Wprowadzenie redukcji, możliwości roźożenia na dogodne raty, a w szczególnie
dramatycaych prz5ipadkach t^lśżę całkowite zwolnienie z opłat za óńerż.awę
t§renów pinnych, gdzie prowadzona jest działalność gospodarcza

, ' 3. Wprowadzenie redukcji" możfiwości rozłożenia na dogodne taty, aw szczególnie
drarraĘcznych przypadkach także cdkowite zwolnienie z podad<u od
nieruchomości, gdzie prowadzona jest działalność gospodarcza-

4. \Mprowadzenie innych, jednak Ędących w kompetencji gminy udogodnień dla
mieszkńców, w tym także dla przedsiębionców, kóre pozwoĘ ńąodlńć straty
finansowe w związku ze stanem epidemiologrcznym w Polsce.

W imieniu Klubu Radnych PiS
Radny Rady Miejskiej
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       Pan 

       Marek Gazda 

       Sekretarz Miasta 

 

                             Opinia prawna 

Dotyczy : kwalifikacji pisma Klubu Radnych PIS z dnia 18 marca 2020r. 

 

W dniu 19 marca 2020r. wpłynęło do Urzędu Miejskiego pismo Klubu Radnych PIS Rady Miejskiej 

nazwane „interpelacją” i podpisane przez trzech członków Klubu. Adresatem pisma jest Burmistrz 

Czechowic-Dziedzic.  

Z treści pisma wynika, że w związku z trudną sytuacją w kraju, związaną z epidemią wirusa SARS-CoV-

2 i konsekwencjami z nim związanymi w wymiarze gospodarczym, Klub PIS składa „wniosek” o 

podjęcie wskazanych w piśmie działań Burmistrza.  

Krótko wskazać można, że działania te mają dotyczyć szeroko rozumianych ulg dla podmiotów 

prowadzących działalność gospodarczą na terenie Gminy w zakresie czynszu z tytułu najmu lokali 

użytkowych, opłat za dzierżawę , podatku od nieruchomości i „ innych jednak będących w 

kompetencji Gminy udogodnień dla mieszkańców, w tym także dla przedsiębiorców”. 

Wątpliwości budzi zakwalifikowanie wystąpienia jako interpelacji, wniosku, petycji lub innego pisma. 

W pierwszej kolejności należy wskazać, iż wbrew  oznaczeniu pisma przez jego autorów nie jest ono 

interpelacją w rozumieniu art.24 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym / t.j. Dz.U. z 

2019r. poz.506 s późn.zm./. Nie jest również wnioskiem w rozumieniu tejże ustawy. 

Zgodnie z wskazaną wyżej ustawą o samorządzie gminnym interpelacje i zapytania są 

sformalizowanymi działaniami tj. 

- składanymi na piśmie, 

- składanymi na ręce przewodniczącego rady, 

- powinny zawierać krótkie przedstawienie stanu faktycznego będącego ich przedmiotem oraz   

  wynikające z nich pytanie, 

- przewodniczący rady przekazuje je burmistrzowi, 

- burmistrz lub osoba przez niego wyznaczona, udziela odpowiedzi w terminie 14 dni od jej  

  otrzymania, 

różnią się tylko zakresem spraw, które mogą być ich przedmiotem tj. interpelacje dotyczą spraw o 

istotnym znaczeniu dla gminy a zapytanie dotyczy uzyskania informacji o konkretnym stanie 

faktycznym. 

Z powyższego wynika, że wniesione pismo nie może stanowić interpelacji mimo, iż tak zostało 

określone. Nie stanowi również wniosku, mimo, że autorzy pisma wnioskują do burmistrza o podjęcie 

konkretnych inicjatyw. 

O tym co jest interpelacją, skargą, wnioskiem czy petycją decyduje treść pisma , a nie 

jego forma zewnętrzna. Wynika to zarówno z art. 3 ustawy z dnia 11 lipca o petycjach /t.j. Dz.U. z 

2018r.poz.870/ jak również z art.222 kpa. 

Według mojej opinii złożone pismo stanowi petycję w rozumieniu art.2 ust.3 ustawy o petycjach. 



Jest żądaniem konkretnego działania aczkolwiek wyłącznie w pkt.1-3, albowiem pkt. 4 wystąpienia 

nie zawiera skonkretyzowanych żądań. Pismo jest złożone przez grupę osób i dotyczy życia 

zbiorowego oraz wartości wymagającej szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego tj, 

zabezpieczenia przedsiębiorców przed skutkami związanymi z zaistniałą sytuacją. Nadto 

żądania te mieszczą się w kompetencjach burmistrza jako organu wykonawczego gminy za wyjątkiem 

zwolnienia całkowitego od podatku od nieruchomości z tytułu prowadzonej działalności 

gospodarczej, gdzie kompetencja do zwolnienia należy do rady miejskiej /  art.7 ust.3 ustawy z dnia 

12 stycznia o podatkach i opłatach lokalnych -t.j. Dz.U.z 2019r. poz.1170 z późn.zm./. 

Złożone pismo nie może być jednak rozpatrzone albowiem zawiera braki nieusuwalne. Zgodnie z art.4 

ust.2 pkt.1ustawy o petycjach, jeżeli petycję wnosi kilka osób, to oprócz ich wskazania należy wskazać 

również osobę reprezentującą podmiot wnoszący petycję. Z kolei art.7 ust.1 ustawy o petycjach 

stwierdza, że brak podania tej reprezentacji skutkuje pozostawieniem petycji bez rozpoznania. 

Oczywiście pozostawienie petycji bez rozpatrzenia następuje w formie zawiadomienia, czyli czynności 

materialno-technicznej, która nie podlega zaskarżeniu ani kontroli sądowej. 

Z kolei sprawę załatwienia petycji w części należącej do kompetencji rady miejskiej należy, zgodnie z 

art. 6 ust.2 o petycjach należy niezwłocznie, nie później niż w ciągu 30 dni od jej otrzymania 

przekazać radzie miejskiej i powiadomić o ty fakcie podmiot wnoszący petycję.  

 

 

      Małgorzata Gandor 

          Radca Prawny 


